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D
ías pasados o Ateneo Amado Garra 
de Ponteareas, presidido por Ro-
berto Mera, acordou facerme unha 

homenaxe. 
Para os que non asistiron ao acto e 

polo tanto non puideron escoitar o “meu 
discurso”, vou tentar resumilo neste edi-
torial para que perdure no tempo. Se a 
homenaxe era polos 40 anos largos do na-
cemento do xornal A PENEIRA é lóxico 
que dalgún xeito eu agradeza o xesto. 

Como xa dixen no acto, A PENEIRA non 
foi unha obra dunha persoa. A PENEIRA 
naceu dun acordo entre un grupo de 
persoas que naquel momento entendían 
que Ponteareas e a Comarca do Condado 
Paradanta (que logo serían dúas comarcas 
por obra e gracia de César Mera que quería 
disputarlle o Poder a Pepe Castro) non 
aparecía reflexada como debera nos medios 
que por estes lares estaban nos mostradores 
das cafeterías: Faro de Vigo e La Voz de 

Galicia, aínda que con moita menos difu-
sión; non informaban do que realmente 
pasaba: o Poder Municipal nas mans de 
alcaldes que viñan dos tempos escuros e 
que, polo tanto, tiñan pouco ou ningún 
interese en que os cidadáns foran infor-
mados debidamente do que realmente oco-
rría. 

Víñamos de aprobar unha Constitución 
que devolvía aos veciños unha serie de 
poderes democráticos pero que por estes 
pagos non eran ben recibidos. É neste 
caldo de cultivo antidemocrático como 
nace A PENEIRA. 

Que a min se me encargue de poñela en 
marcha, pola miña relación cos medios 
(era correspondente de Faro de Vigo neses 
momentos) non foi máis que unha casuali-
dade. Podería ser igualmente outra persoa 
que sintonizara con aquel grupo de homes 
e mulleres que entendían había que facer 
algo. Víñamos dunha longa noite de pedra, 

aquí diríamos de escurantismo e arrogancia 
política e era preciso un cambio. Obvia-
mente, ese cambio non podía facelo unha 
soa persoa. Fomos moitos os que de maneira 
orquestrada realizamos ese labor de desbroce 
precisa para ir abrindo camiños. 

Como dixen na miña participación no 
acto de homenaxe, A PENEIRA fixo o que 
fixo, chegou a onde chegou, pola concer-
tación de ducias, centos de homes e mu-
lleres que dende distintos estamentos e 
lugares de orixe estiveron sempre dispostos 
a respostar ás nosas solicitudes de cola-
boración. Escritores, humoristas, anun-
ciantes, sen os que sería imposible poder 
sufragar o que significa poñer un xornal 
na rúa. A PENEIRA non tivo pais putativos, 
foi filla dunha familia social que coincidía 
nunha cousa fundamental: había que 
romper con aquel silencio informativo que 
se vivía por estes lares. 

Se o fixemos mellor e menos malo serán 

os lectores os que o digan. O que si podo 
asegurar é que a familia de A PENEIRA era 
e segue sendo moi extensa, moi diversa e 
moi comprometida cunha Galiza ceibe de 
poderes alleos, cunha Galicia que poida 
vivir e desenvolver todo o seu poderío in-
dustrial, agrícola e de pensamento. Cun 
País que non teña que emigrar para dar de 
comer aos seus fillos. Para que ningunha 
nova Rosalía teña que cantar aquilo de 
“Galicia sen homes quedas que te queiran 
traballar”. Que todos e todas poidamos 
traballar aquí e realizar os nosos soños de 
futuro en liberdade e democracia. 

Isto é o que A PENEIRA defendeu dende 
o numero 0. Isto é o que segue defendendo 
na medida das súas posibilidade. 

A miña profunda gratitude a todas as 
persoas que estiveron presentes na home-
naxe e a as que mandaron os seus saúdos 
por calquera medio dos habituais. Grazas 
a todos e a todas. 
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PONTEAREAS

O
 Concello de Ponteareas é 
o primeiro de Galicia en 
deseñar o seu futuro 

verde ata o 2050. A alcaldesa, 
Nava Castro, e o director da Fun-
dación Juana de Vega, José Ma-
nuel Andrade, presentaron a es-
tratexia “Infraestrutura Verde de 
Ponteareas” que contempla 8 ob-
xectivos, 40 liñas estratéxicas, 50 
accións e 43 propostas concretas 
a desenvolver nas 24 parroquias 
deseñada e xestionada para a 
conservación dos ecosistemas. 

Ponteareas posiciónase así á 
cabeza das entidades locais que, 
de acordo ás directivas europeas, 
estatais e autonómicas, planifica 
o seu futuro da man de solucións 
basadas na natureza (SBN). Entre 
as iniciativas se contemplan a 
realización dun estudo da biodi-
versidade nas áreas núcleo e co-
rredores ecolóxicos da infraes-
trutura verde municipal; a revisión 
do trazado das vías propostas no 

PXOM que supoñen afeccións a 
áreas núcleo ou corredores eco-
lóxicos, coa avaliación de alter-
nativas de baixo impacto; ou o 
desenvolvemento de medidas de 
xestión ecolóxica dos tramos de 
corredores fluviais afectados por 
liñas de alta tensión, tendidos 
eléctricos ou cortalumes conven-
cionais.  

Tamén están un estudo de 
atropelos de fauna, a restauración 
ecolóxica e deseño do "parque-

viveiro das alfombras florais" no 
espazo de oportunidade entre a 
rúa de San Joaquín/Santa Ana e 
a Rúa Real (N-120); a restauración 
ecolóxica da praia fluvial da Freixa 
e integración paisaxística do cam-
ping aplicando criterios de baixo 
impacto (LID), ou a naturalización 
de solares en espera de urbani-
zación para evitar a proliferación 
de especies exóticas invasoras 
son outras das accións da In-
fraestrutura Verde de Ponteareas.  

Ponteareas, pioneiro en Estratexia 
de Infraestrutura Verde  

A concelleira de Infraestru-
turas do Concello de Pon-
teareas, Raquel Bautista, 

informou da publicación no Bo-
letín Oficial da Provincia as ba-
ses para solicitar as axudas para 
as comunidades de usuarios de 
augas de consumo, destinando 
o Concello unha partida de 
70.000€ de fondos propios. 

Entre as iniciativas están axu-
dar ás traídas de augas legali-
zadas a cubrir gastos de adqui-
sición de equipamentos e mate-
riais así como man de obra para 

tarefas de limpeza e mantemento, 
captación de augas, mantemento 
dos sistemas de almacenamento 
e potabilización, rede de distri-
bución da auga, conexións eléc-
tricas, sistemas de bombeo, pe-
ches e seguridade nas instala-
cións, publicidade, cartelería, 
asesoría, xestoría ou consultoría, 
medición e control da calidade 
da auga, inscrición no Sistema 
de Información Nacional de Au-
gas de Consumo e realización 
de protocolo sanitario, entre 
outros traballos. 

70.000€ en axudas para 
traídas de augas 

O
s socialistas pontea-
reáns critican que "o PP 
ven de publicitar a 

bombo e platillo o proxecto que 
quere facer na nave de Aceiros" 
cando no goberno anterior o 
PSOE destinou fondos europeos 
para o proxecto da nave onde 
se construiría un gran espazo 
destinado á cultura. Alertaron 
igualmente que o goberno de 
Nava Castro pon en risco a che-
gada dos fondos europeos con-
seguidos para a rehabilitación 

de dito espazo e que é un "des-
pilfarro de diñeiro público" o 
proxecto da Praza de Abastos. 

Denuncian tambén a inexis-
tencia de aparcamento propio 
na nova praza de abastos o cal 
"non resultará práctico nin vai 
a invitar aos veciños e veciñas 
a achegarse á praza”, temendo 
que "a ocorrencia do PP sexa 
que os usuarios da praza de 
abastos estacionen no parking 
da área comercial que se instalará 
na nave de Granitos". 

PSOE: "o proxecto da  
nova Praza de Abastos  

é un despilfarro" O
 Concello fixo entrega 
aos responsables de Re-
cadación, Cultura e Po-

licía Local, de dispositivos TPV 
con lector integrado Q60 para a 
xestión de cobranzas con tarxeta 
de pago. Así, o contribuínte po-
derá pagar con tarxeta no de-
partamento de Rendas tributos 
e prezos públicos como os de ba-
leirado de fosas sépticas, taxas 
expedición documentos, matrí-
culas do conservatorio e escola 
de música, ludoteca, taxas de 
exame, permisos de obras e ocu-
pación de vías, entradas no Au-

ditorio Municipal ou abonar a 
taxa para a entrega dun vehículo 

no depósito municipal. 

Entrega de dispositivos TPV para 
axilizar os pagos  
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N
unha sala multiúsos do 
Auditorio Reveriano Sou-
tullo ateigada de amiza-

des, familiares e personalidades 
da vida política, social e cultural, 
o pasado venres 9  de agosto ce-
lebrouse unha homenaxe a Gui-
llermo Rodríguez. Andrea Gonzá-
lez, neta de Guillermo, foi a 
encargada de conducir o acto. Tras 
a actuación de apertura da can-
tante Uxía Senlle, Andrea Gonzá-
lez repasou de forma completa e 
concisa a biografía do seu avó, 
mestre, xornalista e activista so-
cial. De seguido tomou a palabra 
o Presidente do Ateneo Amado 
Garra, Roberto Mera. Tras salientar 
que “só por este acto xa pagou a 
pena crear o Ateneo Amado Garra 
hai apenas oito meses”, Mera 
abordou a traxectoria de Guillermo 
Rodríguez e A Peneira estable-
cendo un paralelismo histórico 
con Amado Garra e o xornal El 
Tea, fundado e dirixido polo líder 
agrarista entre 1908 e 1936.  

Logo da súa intervención pro-
xectouse un audiovisual, producido 
por Emilio Rodríguez Otero, guio-
nizado polo propio Mera e sus-
tentado no arquivo gráfico de A 

Peneira e da filla do homenaxeado, 
Susi Rodríguez. O documental 
achegou ao público as contribu-
cións de Guillermo Rodríguez e A 
Peneira á sociedade e ao País. A 

través de imaxes, moitas delas 
históricas e simbólicas, lembrouse 
o legado de A Peneira como he-
meroteca imprescindíbel para en-
tender os últimos 40 anos de 
Ponteareas e as comarcas do sur 
de Galicia, e como arquivo gráfico 
excepcional, con milleiros de fo-
tografías nas que quedou docu-
mentada boa parte da nosa his-
toria recente. Ademais, salientouse 
o compromiso de A Peneira e de 
Guillermo Rodríguez coa lingua 
galega, única, xunto co portugués, 
empregada no xornal, e a promo-
ción da cultura galega a través 
das súas páxinas ou de suple-
mentos como Kalaikia ou O Farelo, 
revista de humor gráfico, na que 
colaboraron os principais creadores 

do noso país. A aposta pola inte-
gración do espazo galego portu-
gués, a través de iniciativas como 
A Peneira Minhota ou Novas do 
Eixo Atlántico tamén foi lembrada 

no traballo audiovisual. O apoio 
á escola e á educación, a través 
da Peneira na Escola, ou do de-
porte, coa Peneira Deportiva, ta-
mén foron destacadas e deron 
paso ao papel das editoras da 
Peneira, EGASUR e Edicións Alén 
Miño, na publicación de traballos 
de investigación histórica e obras 
literarias ao longo destes corenta 
anos. Por último, salientouse a 
aposta de Guillermo Rodríguez 
polo debate, a análise e a reflexión 
a través de iniciativas como o 
Club de Opinión Alén Miño ou o 
Foro A Peneira, que organizaron 
nestas décadas actos e xornadas 
con importantes ponentes. 

Tras o audiovisual tomaron a 
palabra diferentes amizades de 
Guillermo Rodríguez como Anxo 
Serafín Porto e Francisco Candeira, 
ambos os dous profesores e in-
vestigadores históricos, Miguel 
Barros, profesor e escritor, San-
tiago Veloso, profesor e coordi-
nador de A Peneira na Escola e 
de Ponte nas Ondas e Monse Ro-
dríguez, filla do homenaxeado. 
Todos e todas salientaron a en-
trega de Guillermo Rodríguez e o 
seu carácter incansábel e com-

Homenaxe do Ateneo Amado Garra a Guillermo Rodríguez 
no 40 aniversario de A Peneira 

Case 200 persoas participaron nun acto no que actuou Uxía Senlle, 
interviron numerosas amizades e se proxectou un audiovisual sobre a 

traxectoria de Guillermo Rodríguez e A Peneira 

Roberto Mera, presidente do Ateneo Amado Garra.Andrea, neta do homenaxeado, presentou o acto.

Guillermo pechou o acto no auditorio.



prometido co xornalismo e con 
numerosas causas sociais. 

Ademais destas intervencións 
en vivo, Guillermo Rodríguez e A 
Peneira recibiron no audiovisual o 
recoñecemento de outras persoas 
como a xornalista Amparo R. Ojea, 
o fotógrafo Ricardo Grobas, o xor-
nalista Xurxo Salgado, o debuxante 
Xosé Lois “O Carrabouxo”, a re-
presentante da Entidade Regional 
de Turismo do Porto e Norte de 
Portugal, Cristina Mendes,.o xor-
nalista deportivo Terio Carrera, o 
escritor e xornalista Manrique Fer-
nández, a escritora Fina Casalderrey, 
a cantante Uxía Senlle, o ex-vice-
presidente da Xunta Anxo Quintana, 
o mestre e ex-alcalde do Porriño 
Raúl Francés, o director do Festival 
de Cans, Alfonso Pato ou a presi-
denta de Solidariedade Galega co 
Pobo Saharaui Maite Isla. 

Tras as intervencións, e por 
desexo da Alcaldesa de Ponteareas, 
Nava Castro, acompañada do pre-
sidente do Ateneo Roberto Mera, 
fixo entrega a Guillermo Rodríguez 
dun recordo en nome do Concello 
e deu os parabéns ao homena-
xeado. Outro tanto fixeron os 
amigos de Guillermo Rodríguez 
na asociación Chambo Libris que 
preside actualmente. 

O acto rematou cunha nova ac-
tuación de Uxía Senlle quen incluíu 
no seu repertorio final varias can-
cións populares galegas con va-
riacións na súa letra adicadas á 
Peneira e Guillermo Rodríguez. 

Tras o evento, case un cento 
de asistentes desfrutaron dunha 
cea cóctel servida polo Restaurante 
O Castelo no parque da Feira 
Vella, rematando a festa no pub 
JJ Copas da localidade. 

O Ateneo Amado Garra amo-
souse moi satisfeito coa resposta 
social e a repercusión da home-
naxe, lembrando, a través do seu 
Presidente Roberto Mera, que 
“non hai actividade máis gratifi-
cante que o acto de xustiza con-
sistente nun recoñecemento pú-
blico a quen o merece. E non é 
casualidade que fagamos esta ho-
menaxe porque con ela tamén 
rescatamos a tradición e a cultura 
dos recoñecementos en vida tan 
habituais nos tempos de Amado 
Garra e dos que el tamén foi pro-
tagonista como homenaxeado”. 

Dende a súa creación en de-
cembro de 2023 o Ateneo Amado 
Garra celebrou homenaxes e actos 
de recoñecemento ao propio Ama-
do Garra, aos republicanos Ale-
jandro Viana e Francisco Candeira, 
responsabeis da evacuación dos 
republicanos en Francia e, agora, 
a Guillermo Rodríguez. 
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Guillermo Rodríguez no acto da homenaxe. Guillermo Rodríguez no acto da homenaxe.

Pancho Candeira, Miguel Barros, Santi Veloso, Montse Rodríguez e Anxo Porto. Uxía agasallou a Guillermo coa súa voz.

Guillermo coa súa familia. Con antigos alumnos de Leirado.

Con Uxía. Mesa da cea na Feira Vella.

Cea na Feira Vella. Guillermo con colaboradores de A Peneira.              Fotografías Hernandez
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A
 concelleira do BNG e de-
putada no Parlamento Ga-
lego, Cristina Fernández 

Davila, estivo presente no iniciou 
unha recollida de sinaturas entre 
a veciñanza ás portas do Centro 
de Saúde para esixir que a Xunta 
dote o centro de saúde da locali-
dade do persoal sanitario sufi-
ciente para unha atención sani-
taria digna.  

Davila denunciou que “a falta 
de persoal provoca que miles de 
veciñas e veciños de Ponteareas 
non teñan médica ou médico 
asignado, que supriman a quenda 
de tarde e que en moitos casos 
as persoas doentes teñan que 
agardar máis de cinco semanas 

para obter unha cita". Ademais 
lembrou o "colapso" da Unidade 
de Saúde Mental e acusou que 
"os gobernos do PP no Concello 
e na Xunta despregan unha cortina 

de fume falando da construción 
dun novo centro de saúde, que 
se situará fronte a clínica privada 
familiar da concelleira do PP, Ra-
quel Plana" 

BNG recolle sinaturas pola Sanidade Pública 

O
 Concello de Ponteareas 
e a Asociación Grupo de 
Búsqueda Rescate Cans 

Sur de Galicia (G.B.R. CANSUR-
GAL) asinaron un convenio de 
colaboración para cubrir emer-
xencias na procura de persoas 
desaparecidas.  

Seis cans guiados polos seus 
donos e voluntarios de CANSUR-
GAL conforman esta unidade ci-

nológica que adestra no cámping 
da Freixa e en distintos puntos 
da zona como campos abertos, 
bosque con maleza, ruínas ou 
interiores para estar en forma e 
acadar resultados vitais. Sen 
ánimo de lucro e empáticos, 
este grupo de guías voluntarios 
recibe formación básica para un 
mellor desempeño das súas fun-
cións.  

Rescate canino para 
persoas desaparecidas 

O
 Concello de Ponteareas 
abriu a licitación para a 
rehabilitación enerxética 

do edificio da residencia de maio-
res Santa Anam construído en 
1979 e no que viven a diario 32 
persoas asistidas por un total de 
21 profesionais dos coidados.  

O Concello adxudicará a mellora 
da accesibilidade no acceso prin-
cipal á residencia pola rúa Santa 

Ana, a ampliación do número de 
aseo accesibles no andar baixo 
xa que na actualidade so hai un; 
mellora da envolvente térmica en 
fachadas, cuberta e carpintería 
exterior para reparar as deficiencias 
existentes e mellorar a eficiencia 
enerxética do conxunto e a subs-
titución da iluminación por unha 
máis eficiente coa finalidade de 
reducir os custos en electricidade.  

Rehabilitación enerxética na 
residencia Santa Ana 

O
 pleno do Concello cele-
brado o 30 de xullo 
aprobou por unanimi-

dade unha proposta do BNG, de-
fendida pola concelleira e depu-
tada no Parlamento Galego 
Cristina Fernández, para instar á 
Xunta a "garantir o acceso ao 
servizo de transporte público ás 

e aos estudantes do ensino pos-
tobrigatorio e a súa conexión cos 
centros de ensino de referencia 
e universidades e "mellorar o ser-
vizo de transporte público por 
estrada no rural, con especial 
atención ás conexións das vilas 
como Ponteareas coas cidades e 
os servizos de referencia”. 

Aprobada proposta do BNG 
sobre transporte estudantil 
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O
 deputado provincial, 
Javier Tourís, e a Alcal-
desa de Ponteareas e 

tamén deputada provincial, Nava 
Castro,  reuníronse para estudar 
a posta en marcha dunha comu-
nidade de produción de enerxía 

fotovoltaica para equipamentos 
públicos do Concello, a través 
da Oficina de Transformación Co-
munitaria da institución provin-
cial +Renovables financiada cos 
fondos NextGenerationEU e con 
sede no Polígono de Barro. 

Analizan crear unha 
comunidade enerxética local 

O
 pleno da Corporación 
de Ponteareas aprobou 
por unanimidade solici-

tar ao Instituto Galego de Vi-
venda e Solo (IGVS) a declara-
ción de Área de Rexeneración 
Urbana de Interese Autonómico 
(REXURBE) para 177.684 m2 do 
centro urbano na procura de re-
vitalizar zonas que foron esque-
cidas ou que sufriron un notable 

deterioro co paso do tempo. 
Esta declaración abrangue un 
total de 307 edificios con 827 
vivendas, englobando tamén o 
percorrido das alfombras de Cor-
pus Christi, festa declarada Ben 
de Interese Cultural (BIC) e per-
mitirá ao Concello optar por 
apoios económicos e executar 
accións de mellora de infraes-
truturas básicas.  

Área REXURBE para o 
centro urbano 

A
 alcaldesa, Nava Castro, 
acompañada do Concelleiro 
de Ensino, Ricardo Gonzá-

lez, e da Concelleira de Urba-
nismo, Silvia F. Táboas, recibiu a 
un grupo do Instituto de Historia 
do Consejo Superior de Investi-
gaciones Científicas (CSIC) que 
investiga o “castro mineiro” da 
Croa, en Ribadetea, atraídos pola 
singularidade e polo seu poten-
cial patrimonial e científico deste 
asentamento romano. 

Esta colaboración entre o CSIC 
e o Concello permitirá coñecer a 
estrutura deste asentamento e 
comparalo cos castros da Idade de 
Ferro, e tamén con outros castros 
romanos relacionados coas minas 

escavados na Asturia romana, no 
occidente leonés e na zona das 
serras orientais galegas como An-
cares ou O Courel. Estas investiga-

cións están enmarcadas no proxecto 
do Ministerio de Ciencia INDIGENAE, 
dirixido por Brais Currás do grupo 
de investigación EST-AP. 

O CSIC investiga o "castro mineiro" 
da Croa 

U
n total de 250 deportistas 
participarán na praia da 
Freixa dunha nova edición 

da travesía a nado Vila do Tea, or-
ganizada polo Club Natación Pon-
teareas co apoio da Xunta de Ga-
licia, Deporte Galego, Deputación 

de Pontevedra e Concello de Pon-
teareas dentro da Copa de España, 
formando parte tamén do circuíto 
galego Arzúa Ulloa da disciplina. 

Por outra banda, a praia da 
Freixa conta xa cunha cadeira 
anfibia especial para desprazarse 

pola area e flotar na auga, “un 
recurso necesario e indispensable 
para que as persoas con mobili-
dade reducida poidan desfrutar 
da praia da Freixa ao igual que o 
resto da cidadanía”, salientou a 
alcaldesa Nava Castro. 

Travesía a nado Vila do Tea 

O
 festival de música elec-
trónica Bailotea volve a 
Ponteareas este 14 de 

agosto no aparcamento público 
Sarmiento Rivera, con concertos 
adiados en maio por mor da mala 
climatoloxía. 

A programación está encabe-
zada polo disc-jockey  Ballesteros, 
un dos máis afamados do momento 
con máis de 300 actuacións en 
diferentes países no que vai de 
ano. O cartel complétase co DJ 

porriñés Groove Amigos, con Joy-
se, Toni Seijas, Manu Pérez, DJ 
Crazy e Eli DJ. Este evento conta 
co apoio de Xuventude da Xunta 

de Galicia, da Deputación de Pon-
tevedra e de patrocinadores pri-
vados ademais do apoio do Con-
cello de Ponteareas. 

Volve Bailotea 

A
 Alcaldesa Nava Castro e o 
presidente da Asamblea 
Comarcal Cruz Roja Con-

dado, Carlos Pérez, asinaron un 
convenio de colaboración para 
implantar iniciativas que com-
batan a soidade e a escaseza de 

recursos. dentro do programa de 
acompañamento “+Preto de ti” 
e o programa “Benestar e Reac-
tivación social” dirixido a aque-
las persoas en situación de ex-
trema vulnerabilidade ou 
exclusión social. 

Convenio con Cruz Vermella  
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A
 concellería de Infraestru-
turas Xerais, Saneamento e 
Augas do Concello de Pon-

teareas conta xa co primeiro in-
ventario de fontes públicas do 
termo municipal. Un informe que 
recolle 179 fontes coas súas ca-
racterísticas físicas, localización, 
estado, tipo e dereito de uso.  

Este inventario realizouse co 
fin de inventariar e avaliar as 
fontes de auga superficiais para 
poder optimizar a planificación e 
localización do seu uso potencial. 
No informe recóllese unha repor-

taxe fotográfica de cada unha 
das infraestruturas e a localización 
exacta das mesmas realizouse me-

diante a toma de datos con GPS 
segundo o método de posiciona-
mento en tempo real RTK. 

Ponteareas ten 179 fontes públicas 

A
 alcaldesa, Nava Castro, e 
o primeiro tenente de al-
caldesa, Juan Carlos 

González, recibiron a tres nenas 
e un neno que participan no 
programa Vacacións en Paz que 
desde 1991 desenvolve Solida-
riedade Galega co Pobo Saha-

raui (SOGAPS), a petición ex-
presa do goberno da República 
Árabe Saharauí Democrática 
(RASD), para posibilitar o in-
tercambio cultural e estreitar 
vínculos entre catro familias 
ponteareás e catro familias sa-
harauís. 

Vacacións en Paz cos 
nenos saharauís 

O
 Concello de Ponteareas, 
en colaboración co Cole-
xio Oficial de Arquitectos 

de Galicia (COAG), recibiu máis 
dun cento de propostas para a 
transformación do antigo mercado 
en biblioteca municipal. 

A alcaldesa Nava Castro salien-
tou que o importante número de 
proxectos presentados e chegados 
dende distintos puntos de España 
simboliza o atractivo da proposta 
e a importancia de desenvolver 
accións da man de expertos como 
o COAG, o maior referente en ar-
quitectura de Galicia. O xurado 
elixirá o gañador e adxudicatario 

do contrato de redacción do pro-
xecto final e dirección de obra. O 
Concello entregará un total de 
27.500€ en premios, sendo o pri-

meiro premio de 10.000€; o se-
gundo de 7.500€; o terceiro premio 
5.000€; o primeiro accésit 2.500 
€ e o segundo accésit 2.500€.  

Unha Biblioteca Pública na  
Praza de Abastos 

O
 BNG amosou a súa sa-
tisfacción tras coñecer 
os datos publicados 

pola administración local que 
indican que once propiedades 
do centro urbano xa solicitaron 
axudas para a rehabilitación de 
edificios ao abeiro da Area de 
Rehabilitación Integral, e que 

tres delas xa foron concedidas.  
En 2021, co entón goberno 

do BNG, aprobouse a declaración 
de Área de Rehabilitación Integral 
(ARI) de ámbito urbano da zona 
vella de Ponteareas, co obxectivo 
de "dinamizar o núcleo histórico 
e mellorar a calidade de vida das 
persoas". 

Once propiedades solicitaron 
axudas para a rehabilitación  
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O
 Alcalde Calis Montes cua-
lificou de “moi grave e 
irresponsable” a actitude 

dos grupos da oposición PP, BNG 
e PSOE ao negarse a aprobar os 
Orzamentos 2024 sen escoitar as 
propostas do goberno e presentar 
enmendas conxuntas. 

O goberno municipal informou 
que o orzamento incluía partidas 
para pagar a débeda total do 
2019 ao 2021 ás entidades me-
nores gobernadas polo BNG, par-

tidas para o programa de enve-
llecemento activo, limpezas sub-

sidiarias de xestión de biomasa 
para evitar incendios e o incre-

mento en partidas como a de 
mantimento de saneamento, abas-
tecemento e vehículos municipais, 
todos eles servizos básicos. 
O PSOE critica o soldo dos te-
nentes de Alcaldes 

Os socialistas responderon cri-
ticando que o pleno municipal 
foi convocado "con carácter de 
urxencia" en menos de 24 horas 
e que o rexedor mantivo unha 
"actitude ditatorial". Indicaron 
que no pleno ordinario os partidos 

da oposición levaron unha en-
menda aos presupostos onde pa-
saban a partida de altos cargos e 
seguridade social das tenencias 
de alcaldía (sobre 50.000 €) a 
outras partidas orzamentarias 
como son servicios sociais, parque 
empresarial, ou suministro de 
combustibles. Afirmaron estar dis-
postos a aprobar o orzamento 
cunha modificación do 7% no 
gasto, pero sen ampliar os soldos 
dos políticos. 

Quedan sen aprobar os Orzamentos 2024 para Mondariz 

V
ía redes sociais, a pro-
tectora Os Biosbardos, 
formada por voluntarios, 

anunciou que debido á falta de 
recursos económicos verase na 
obriga de pechar as súas portas 
tras catorce anos de traxectoria, 
poñendo en risco aos 500 ani-
mais que aínda teñen ao seu 
cargo, algúns deles con enfer-
midades crónicas.  

A comezos de 2024 os gastos 

desta asociación superaron os 
140.000€ mentres os seus in-
gresos foron de 88.000€, un dé-
ficit que fai insostible a súa si-
tuación, razón pola que deixaron 
de aceptar máis animais en si-
tuación de refuxio. Os elevados 
custes veterinarios, a alimenta-
ción, mantemento e traslados a 
hospitais fóra da provincia fan 
practicamente imposible manter 
o seu funcionamento. 

Pechará a protectora  
Os Biosbardos A

 consellería de Emprego, 
Comercio e Emigración da 
Xunta de Galicia vén de 

conceder ao Concello de Pontea-
reas 438.603,20 euros para a 
posta en marcha do programa de 
emprego “Compromiso Xuvenil” 
para persoas mozas incluídas no 
ficheiro do Sistema Nacional de  
Garantía Xuvenil (formación e 
aprendizaxe). 

“Compromiso Xuvenil” contra-
tará e formará en alternancia 
coa práctica profesional a 16 
alumnas e alumnos ao longo de 
doce meses nas modalidades de 
dinamización turística e ocio e 
tempo libre e na de promoción 
turística. Ademais, o alumnado 

porá en marcha o proxecto de 
Enoturismo coa intención de in-
novar e programar unha serie de 
actividades, congreso, feiras e 
xornadas que amplifiquen a im-
plicación de Ponteareas neste 

sector sendo xa parte da Ruta 
do Viño Rías Baixas. Tamén de-
señarán un programa infantil e 
xuvenil con actividades lúdicas 
e culturais para a conciliación 
familiar e laboral.  

I Programa de Emprego Xuvenil 

Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com
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O
 Alcalde Luis Piña visi-
tou as obras do Campo 
de Fútbol de Augas Fé-

rreas acompañado do Director 
do proxecto de reforma, Julio 
Calderón, da empresa Calde-
ron&Asociados, da responsable 
de zona da constructora, Ana 
Comesaña (empresa PRACE, SER-
VICIOS Y OBRAS, S.A) e da súa 
xefa de obra, Sara Fariña. 

A reforma conta con dúas sub-
vencións da Deputación provin-
cial. Unha axuda de 479.948,21€, 
concedida a través do Plan PON30, 
aprobada polo Pleno da Deputa-
ción o 23 de xuño de 2023 e 
unha segunda subvención do 
Plan +Provincia 2024 de 
150.970,34€. Ambas axudas per-
mitiron que o Concello non teña 
que aportar recursos propios.  

Avanzan as obras no Campo 
de Fútbol de Augas Férreas 

O
 pleno municipal do 
Concello da Cañiza 
aprobou a renovación 

ata 2026 do Servizo de Atención 
Temperá (SAT) posto en marcha 
desde 2022 cos Concellos do Co-
velo, Mondariz, Mondariz Bal-
neario e Melón e que agora se 
renova ata o ano 2026. O pleno 
tamén aprobou a modificación 
do Convenio que rexe esta xes-
tión compartida, aumentando a 
súa dotación económica, toda 
vez faculta ao Alcalde Luís Piña 

a representar a estes Concellos. 
A renovación deste convenio 

tamén permitirá poder solicitar 
as axudas da Xunta de Galicia 
que financian o 100% do Servizo, 
sendo un total de 208.975,10€ 
para as dúas anualidades. Así, o 
Concello da Cañiza solicitará a 
subvención para financiar os 
208.975,10€ que costará o ser-
vizo durante estes dous anos; 
unha axuda cofinanciada pola 
Unión Europea no marco do Pro-
grama FSE+ Galicia 2021-2027. 

Renovado o Servizo de 
Atención Temperá ata 2026 

C
omo vén sendo costume 
nos últimos anos, o res-
taurante "Os do Resero" 

foi o escenario da presentación 
da LVIII edición da Festa do Xa-
món da Cañiza, que se celebrará 
o 15 de agosto na Carballeira de 
Cacharado e que consolida a este 
municipio da Paradanta como un 
referente a nivel galego e incluso 
ibérico. 

No acto de presentación esti-
veron presentes o anfitrión, o Al-
calde Luís Piña, acompañado dos 
seus homólogos do Covelo, Pablo 
Castillo, tamén presidente da GDR 
Condado-Paradanta; da Câmara 
Municipal de Melgaço, Manoel 
Batista (quen será o primeiro 
presidente da recén constituída 
Eurocidade do Miño, segundo 
adianto o propio Luís Piña); e de 

Melón, Emilio Díaz, ademais da 
tenente de Alcalde de Vigo Elena 
Espinosa, e de Víctor Barros, un 
dos responsables da organización 
destas Festa-Feira, fundador da 
Asociación de Cortadores de Xa-
món de Galicia e director do IX 
Certame de Cortadores de Xamón. 

Piña salientou que esta edición 
contará con máis de 70 actividades 
e novidades gastronómicas como 

as Croquetas de xamón, mantendo 
o prezo de ración (7€) do ano 
pasado con viño Albariño Deno-
minación Rías Baixas, cuxas ade-
gas Eido da Fonte e Abelán tamén 
estiveron presentes, e sorte in-

cluído de tres xamóns. Pola súa 
banda, Espinosa celebrou este 
evento porque "pón en valor o 
xamon da Cañiza" como un "típico 
exemplo de xeración de riqueza" 
agrogandeira e gastronómica. 

A Cañiza "porá en valor" a súa 
Festa do Xamón 

Presentada a LVIII edición con novidades e máis de 70 actividades 
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COVELO

N
o marco do programa 
UNICO-Demanda Rural 
que celebrou encontros 

informativos organizados pola 
subdelegación do goberno do 
Estado en Galicia, o Alcalde do 
Covelo, Pablo Castillo, informou 
que para aqueles veciños e ve-
ciñas que non conten co servizo 
de fibra óptica ou conexión a 
internet de alomenos 50 megas 

por segundo poderán solicitar o 
servizo de Hispasat que ofrece 
banda ancha por satélite de ca-
lidade.  A cidadanía pode optar 
a este servizo que ten un custo 
de 35 euros/mes IVE incluído de 
tarifa plana. A instalación sub-
venciónase ata 600€ e a persoa 
usuaria pode darse de baixa en 
calquera momento sen prazos de 
permanencia.  

Banda ancha de calidade  
por satélite

A
 empresa ourensá Aceites 
Abril lanza unha nova cam-
paña baixo o paraugas “Fa-

cendo Mellor aos Mellores” da 
man dos veciños de Covelo, Be-
tanzos e Herbón e as súas feiras 
gastronómicas, auténticos tem-
plos do churrasco, a tortilla e o 
pemento, respectivamente.  

E faino a través de tres creati-
vidades cargadas de forza e poderío 
gastronómico: Nito, alma mater 
da “Festa do Churrasco de Covelo”; 
Jorge Río, veciño de Betanzos e 
gañador en dúas ocasións do Con-
curso á Mellor Tortilla Caseira na 
Semana da Tortilla de Betanzos; e 

Milagros, presidenta da Denomi-
nación de Orixe Protexida “Pemento 
de Herbón. Os tres dan voz a unha 
mensaxe sinxela e contundente: 

“Somos de Churrasco”, “Somos de 
Tortilla”, “Somos de Pementos”, o 
tridente de calquera reunión estival 
que se prece. 

Nito protagoniza a campaña de Aceites 
Abril sobre a Festa do Churrasco  

O
 pleno do Concello apro-
bou por unanimidade a 
creación dunha comu-

nidade enerxética e dará xa os 
primeiros pasos grazas ao apoio 
da Axencia Instituto Enerxético 
de Galicia que vén de conceder-
lles 11.040€, o 80% do custo 
subvencionable, para contratar 
a asistencia técnica para definir 
as insfraestruturas enerxéticas 

necesarias e fixar os estatutos 
que rexerán a operativa e xes-
tión da súa primeira comunidade 
enerxética. Isto permitirá fo-
mentar a participación da cida-
danía na transición enerxética, 
promover o uso de enerxías re-
novables fronte aos combusti-
bles fósiles, contribír á reduc-
ción de emisións de CO2 e loitar 
contra a pobreza enerxética.  

Covelo creará unha 
comunidade enerxética 

O
 Concello de Covelo ob-
tivo unha axuda de 
54.084,16€ para a reno-

vación da iluminación deportiva 
do campo de fútbol municipal 
Amable Ramón Martínez Vidal 
“Moncho” que permitirá un aforro 
de ata o 60% do gasto en enerxía 
eléctrica. Neste campo adestra e 
xoga o Club de Fútbol Covelo que 
acaba de nomear nova directiva 
e que abre unha nova campaña 
de captación de masa social para 
dar apoio á promoción de hábitos 
de vida saudable a través da prác-
tica deportiva. 

Renovación da iluminación do campo  
de fútbol de Covelo 

A
 través do programa “+Mú-
sica”, a Deputación levou 
este 11 de agosto á Rúa 

Praza Maior da Cañiza a actua-
ción musical de Pelepau, unha 
formación nacida en 2010 co fin 
de adaptar temas de tradición 

galega para percusións e voces. 
Está agrupación está composta 
por 11 percusionistas, todos eles 
mestres en escolas e agrupacións 
de música e danza tradicional 
galega de recoñecida traxectoria. 
Teñen dous discos publicados, 

‘Fío e Agulla’ e ‘Na beira’. Cun 
orzamento total de 600.000€, 
esta é unha das 59 actuacións 
que entre maio e setembro de-
senvolve o ente provincial nos 
59 Concellos de menos de 50.000 
habitantes. 

"+Música" levou a Pelepau á Cañiza 
A

 Cañiza celebrou este 4 de 
agosto o Curro do Pe-
droso, unha festa de forte 

caracter enxebre que recupera a 
tradición cabalar nacida no pri-
merio domingo de agosto de 
1994 da man dun cañicense de 
Oroso, Castor Pablo Rodríguez 

Pérez, e organizado pola Aso-
ciación Cabalar Pedroso de Ri-
badil. 

O artista Bruxo Queiman foi 
o mestre de cerimonias desta 
nova edición, encargado de guiar 
a todos os presentes por cada 
momento da xornada. 

Nova edición do Curro do Pedroso  
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O
s nacionalistas porriñen-
ses criticaron que a 
maioría do PP impediu 

aprobar a moción do BNG que so-
licitaba acordar unha posición co-
mún do Pleno da Corporación Mu-
nicipal no relativo ao 
soterramento da vía do tren. O 
BNG pide que este soterramento 
chegue, como mínimo, desde a 
propia estación até a entrada do 
Paseo do Louro, superando o cruce 
coa rúa Xogo da Ola. Aduce que 
non existen problemas técnicos 
senón falta de vontade política. 

O proxecto que a día de hoxe 
contempla ADIF para O Porriño 
só valora soterrar a vía do tren 

nun tramo de 300m lineais desde 
a actual estación do Porriño, li-
mitándose a eliminar o paso a 
nivel. A proposta do BNG implica 
gañar unha grande superficie para 

uso público sobre a vía soterrada 
e de comunicacion ao centro da 
vila co río e con Torneiros,  eli-
minando a barreira artificiosa do 
paso do tren.  

O BNG pide un "soterramento 
ambicioso" para a vía do tren 

O
 alcalde, Alejandro Lo-
renzo, e o concelleiro 
de Deporte, Abel Esté-

vez, despediron ao piloto porri-
ñés José Calvar, quen sairá 
desde O Porriño cara ao Barum 
Czech Raily Zlín, a proba do 
campionato europeo de rallies 
que se celebra na República 

Checa entre o 16 e 18 de 
agosto. Calvar ten un palmarés 
con preto de 100 carreiras no 
seu haber e o recoñecemento 
de terse feito coa Copa Suzuki 
CERA 2014, Copa Kobe Motor 
CERT 2015, Copa Recalvi 2017, 
Históricos Cera en 2018, 2019, 
2021 e 2022. 

Do Porriño á República Checa 

O
 Concello do Porriño aco-
meterá nos próximos me-
ses a mellora de varios 

viais do parque empresarial da 
Granxa, concretamente na Casilla 
en Atios. O proxecto vén de lici-
tarse cun orzamento base de máis 
de 114.000 euros, que se finan-
ciará ao abeiro dunha achega da 
Xunta de Galicia e aportación mu-
nicipal.  Simultaneamente leva-
rase a cabo a adaptación do sis-
tema contraincendios do PPI-6, 
que requerirá unha inversión de 
preto de preto de 37.000 euros. 

Ademais, levouse a cabo unha 
exhaustiva revisión do sistema de 

abastecemento de auga contrain-
cendios do PPI. 6-2, que acusa o 
deterioro do paso do tempo, e 

unha vez detectadas as incidencias 
procederase a resolverlas para ade-
cualo á normativa vixente.  

Melloras viais nos polígonos industriais 

O
 alcalde do Porriño, Ale-
jandro Lorenzo, partici-
pou nun dos adestra-

mentos de DisCamino, 
asociación creada en 2009 con-
tra a persoas discapacidade sen-
sorial, física ou intelectual e que 
impulsa a iniciativa de peregri-
nar a Compostela en bicicleta. 

Durante este ano DisCamino 
realiza sesións de adestramento 
os martes, xoves e sábados para 
pedalear durante unha hora, 
con bicis e sillas de montaña 
adaptadas. Todos os domingos 
faise tamén unha saída máis 
larga con sillas de rodas de 
montaña.  

DisCamino impulsa o 
Camiño en bici 

O
 pleno municipal aprobou 
reducir a contaminación 
acústica a iniciativa do 

BNG, tralas recentes críticas por 
parte do seu voceiro Pedro Pereira 
polo "modelo de cultura custoso, 
limitador e de incomodidades 

para a veciñanza" dende a che-
gada do PP ao goberno e que cau-
san "ruído, suciedade e graves 
desperfectos". 

Neste sentido os nacionalistas 
denunciaron "a situación privile-
xiada do mundo da orquestra no 

Concello"  especialmente "certas 
compañías como a Orquestra Pa-
norama, que recibiu 80.000€" das 
arcas municipais e a contratación 
de Djs, entre outros; todo isto 
"cando en marzo pasado as contas 
do Concello entraron en déficit". 

BNG denuncia contaminación acústica nas festas 

www.novasdoeixoatlantico.com
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O PORRIÑO

O
 Consorcio de Augas do 
Louro adxudicou as 
obras de extensión da 

rede de saneamento de Chenlo, 
que beneficiará a preto de 100 
veciños da parroquia.  

En total, executaranse 876 
m de tuberías e executaranse 
40 pozos de rexistro de formigón, 

para conectar 32 vivendas.  Ade-
mais, realizarase o recrecido de 
13 arquetas existentes e 104 de 
cuneta de formigón. A obra lici-
touse cun orzamento base de 
case 260.000 euros e xa foi ad-
xudicada por 240.000 euros, 
polo que os traballos darán co-
mezo nas próximas semanas. 

Rede de saneamento para 
32 vivendas de Chenlo 

L
ogo dunha detallada diag-
nose levada a cabo nos úl-
timos meses, que involucrou 

a responsables políticos, ao 
equipo técnico do Concello e a 
representantes das entidades so-
ciais, económicas e ambientais 
do territorio, O Porriño presentou 
a súa Axenda Urbana e Rural. Trá-
tase dun documento que se de-
senvolveu seguindo a metodolo-
xía da AU española e que 
pretende dar resposta aos retos e 
problemáticas identificados no 
municipio, co obxectivo de lograr 
un Porriño máis inclusivo, inte-
grado, resiliente e sostible.  

A Axenda Urbana e Rural do 
Porriño articúlase ao redor de 
cinco eixos estratéxicos, que á 
súa vez integran 19 liñas de ac-

tuación, 47 medidas e 132 pro-
xectos ou accións piloto, a im-
plementar no curto, medio e longo 
prazo. Entre as principais propostas 
inclúense a ampliación do espazo 
público no centro urbano do Po-
rriño; a rexeneración urbana in-
tegral no núcleo de Torneiros; ou 

a mellora ecolóxica e integración 
na trama urbana dos leitos fluviais 
do Porriño, así como a creación 
de núcleos de centralidade nos 
principais núcleos rurais; a con-
solidación da rede de saneamento 
e abastecemento, ou a posta en 
marcha do Foro Empresarial.   

Presentada a Axenda Urbana e Rural 

A
 Directora Xeral de Xuven-
tude, Participación e Vo-
luntariado, Lara Meneses, 

e o concelleiro de Xuventude, An-
tonio Barros, visitaron o Campo 
de Voluntariado Internacional 
“Gándaras de Budiño”, impulsado 
polo Concello do Porriño en co-
laboración coa Xunta no marco 
da campaña “O teu mellor verán”.  
O obxectivo deste campus é des-
tacar a biodiversidade e o gran 
valor medioambiental das Gánda-
ras de Budiño. Neste Campus, que 
tamén engloba actividades cul-
turais e lúdicas, participan 15 

mozo/as de entre 18 e 30 anos 
de México, Francia, Italia, Madrid, 

Cuenca, Zaragoza, Badajoz, Va-
lencia, Navarra e Galicia.  

Campus de Voluntariado Internacional 

O
 grupo municipal do 
BNG presentou unha 
moción na que se soli-

cita elaborar un mapa de ruídos 
para avaliar a calidade acústica 
e delimitar decibelios, segundo 
a densidade poboacional. Su-
pón un plan de acción para de-
señar, xunto co tecido asocia-

tivo local, estratexias para re-
ducir a contaminación acústica 
e descentralizar eventos; soli-
citar a colocación de pantallas 
absorbentes nos tramos das au-
tovías A-55 e A-52 próximos ás 
vivendas; e un regulamento 
para o uso da pirotecnia nas 
festas. 

Mapa de ruídos contra a 
contaminación acústica 

N
icolás Punzón Carni-
cero, cunha nota de 
13,122, e Anxo Alonso 

Pereira, cun 12.784 na ABAU, 
son os estudantes do Instituto 
Pino Manso do Porriño con me-
llores na ABAU celebrada en 
xuño. O alcalde e a concelleira 
de Educación, Carolina González, 
recibíronos na Casa Consistorial. 
Nicolás estudará Física na USC 
mentres Anxo comezará en se-

tembro Traducción e Interpreta-
ción en Vigo. 

As mellores notas da ABAU 

U
n total de 56.033  pere-
grinos pasaron polo Po-
rriño no que vai de ano, 

un 7% máis que en 2003, conso-
lidándose como unha parada fun-
damental no Camiño de Santiago.  

Tal e como se recolle no rexistro 
da Oficina do Peregrino de San-

tiago de Compostela, un 34% dos 
peregrinos que pasaron pola Vila 
do Louro son españois e un 66%, 
preto de 36.000 persoas, doutros 
países: Portugal (14,34%), EEUU 
(7,3%), Alemaña (6,83%), Italia 
(4,44%), Brasil (2,99%), Reino 
Unido (2,80%) e Holanda (2%) 

O Porriño, parada fundamental do Camiño de Santiago 
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A
 Xunta de Goberno Local do 
Concello de Mos aprobou a 
iniciación do procededento 

de licitación da obra de acome-
tida do saneamento no Camiño 
do Carballo, na parroquia de Cela, 

da que se beneficiarán 13 viven-
das e 52 persoas. O prazo de pre-
sentación das ofertas de licita-
ción por parte das empresas 
remata a mediados de agosto. A 
obra será financiada grazas á con-

cesión de subvención ao Concello 
ao abeiro do Plan + Provincia 
2024 liña 1 – investimentos da 
Deputación de Pontevedra, cun 
importe de 112.736,51 euros. 

Mos saneará 13 vivendas na parroquia de Cela 

A
 alcaldesa de Mos, Nidia 
Arévalo, reuniuse co pre-
sidente da Xunta de Gali-

cia, Alfonso Rueda, para abordar 
tres proxectos de máxima impor-
tancia para o municipio, nos que 
concretaron detalles de prazos e 
financiación: o novo tramo de hu-
manización no Alto de Puxeiros, 
proxecto denominado “Novo Pu-
xeiros”; o Macro Proxecto Socio-
sanitario do Rebullón; e se estu-
dará a remodelación da contorna 
da Igrexa de Pereiras. 

O "Novo Puxeiros" dotará dun 
carácter urbano aos viais incluídos 
no ámbito de intervención, dán-
dolle continuidade ao tratamento 
que existe actualmente no tramo 
contiguo da Avenida de Puxeiros. 
O Macro Proxecto Socionanitario 

do Rebullón, pioneiro e único en 
España, avanzarána infraestrutura 
sociosanitaria que consta de Cen-
tro de Saúde, Centro de Coidados 
Intermedios, Residencia de Maiores 
e Escola Infantil estará rematada 

dentro da presente lexislatura.  
Respecto á remodelación da 

contorna da Igrexa de San Miguel 
de Pereiras, valorarán o proxecto 
do Concello, no que Bispado xa 
lle cedeu os terreos por 50 anos.  

Concello e Xunta acordan o  
“Novo Puxeiros” 

A
 conselleira de Política So-
cial e Igualdade, Fabiola 
García, mantivo un encon-

tro con rapaces saharauís e fa-
milias que participan no pro-
grama Vacacións en Paz, 
acompañada da alcaldesa de 
Mos, Nidia Arévalo, o delegado 
saharauí en Galicia, Mohamed 
Mehdi, e a presidenta de Sogaps-
Solidariedade Galega co Pobo Sa-
harauí, Maite Isla, recentemente 
condecorada coa Medalla Caste-
lao. 

A Xunta colabora con 100.000€ 

coa SOGAPS para colaborar no 
traslado destes menores a Galicia. 
Este verán son case 290 os rapaces 

saharauís acollidos en máis de 
240 fogares galegos, 50 máis que 
o ano anterior.  

Nenos saharauís en Vacacións en Paz 

C
un investimento de 
32.500€ e tras máis de 
20 anos sen revisar, o 

Concello do Porriño actualizará 
o seu Inventario Municipal de 
Bens Inmobles (IMBI) coa fina-
lidade de acadar a transparencia 
e eficiencia na administración 
dos bens públicos.  

Para iso levarase acabo a in-
vestigación e actualización do 
IMBI, que abarcará a identifi-
cación, comprobación e orde-

nación dos bens que estean ou 
deban estar incluídos, que en 
base ao catastro rondan as 200 
propiedades a catalogar. A con-
tinuación procederase á actua-
lización do Inventario do patri-
monio público do chan no Con-
cello. Por último, implementa-
rase a súa Dixitalización coa 
creación dun proxecto SIX (Ser-
vizo de Información Xeográfica) 
para mellorar a accesibilidade e 
xestión dos datos.  

Actualización do inventario 
de bens inmobles  

A
 concellería de Igualdade 
e o CIM de Mos está a 
promover diversas inicia-

tivas que tinguen de multicolor 
o municipio co obxectivo de 
avanzar nun Concello máis 
igualitario e tolerante. Para elo 
realizouse o grafiti “Diversidade 
no Camiño”, cuxa execución 

contou con apoio autonómico 
para a súa financiación, e que 
foi realizado pola artista Rakel 
Carvallo, de Vella Escola Cultura 
Urbana Galicia, quen aproveitou 
tamén para realizar un obra-
doiro. O mural está en Amiei-
rolongo, parroquia de Sangui-
ñeda. 

“Diversidade no Camiño” 



FORO A PENEIRA | Agosto de 2024

Louriña
15

SALCEDA DE CASELAS

O
 Concello conta cun re-
manente positivo de te-
sourería de case 1,4 mi-

llóns de euros, provintes do 
exercicio de 2023, que poden ser 
empregados en pago de facturas 
sen ter que acudir a un Recoñe-
cemento Extraxudicial de Crédito. 

A Alcaldesa Loli Castiñeira con-
vocou unha sesión extraordinaria 
da Corporación, que deberá apro-
bar este trámite, con obxectivo 
de que as empresas, que realizaron 
traballos para o Concello, poidan 
cobrar. O total do remanente de 
tesourería para gastos xerais é 
de 1.395.562,07€, dos cales se 
propón nesta ocasión a incorpo-
ración ao orzamento de 

1.032.358,87€ que permitirían o 
pago das facturas pendentes ata 
abril de 2024, incluídas as que 
están pendentes de aprobación a 
través de Recoñecemento Extra-
xudicial de Crédito do ano 2023. 

A rexedora lembrou que se deixa 
ao mesmo tempo déixase unha 
reserva de máis de 300.000€ para 
vindeiros pagos de facturas ao 
longo do ano. 

1,4M€ de remanente para pagar 
facturas pendentes 

A
 Alcaldesa Loli Castiñeira, 
visitou as obras do pri-
meiro velatorio da locali-

dade, que constrúe en Parderru-
bias a empresa Velasal 22, unha 
vez que acadou todos os permi-
sos necesarios. 

A iniciativa desta empresa 
privada dotará á localidade de 
dúas salas de velacións e todos 
os servizos necesarios para a 

velación e o enterro. Ata o de 
agora as familias de Salceda 
víanse obrigadas a desprazarse 
a Salvaterra, Tui, Porriño ou Pon-
teareas ante a falta dunha ins-
talación deste tipo no municipio. 
A empresa considerou adecuado 
para construír este velatorio a 
parroquia de Parderrubias, con-
cretamente o barrio de Maceira, 
pola súa localización céntrica. 

Comezan as obras para 
o primeiro velatorio 

O
 Concello continúa este 
verán coas actuacións de 
mellora e mantemento 

dos seus centros educativos, co-
mezando polas escolas unitarias, 
como a de Barreiro, na foto, ou 
no colexio de Altamira onde se 
chorrearon as paredes para elimi-
nar toda a suciedade.  É momento 
de pintar, limpar en profundidade, 
acondicionar os patios, cambiar 
luminarias, o chan, etc.

Preparando o novo ano escolar 

O
 Concello comunicou o 
seu pesar polo pasa-
mento da escritora sal-

cedense Begoña Gil, que presen-
tou hai uns meses no Auditorio 
Municipal o seu último libro. 

Pasamento da escritora 
Begoña Gil 
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Por Roberto Mansilla 
LVIII Festa do Xamón da Ca-
ñiza, declarada de Interese Tu-
rístico. Que novidades temos 
na programación desta edición? 

Na liña do que viñamos facendo 
con algún pequeno cambio a 
maiores; vai estar o Xamón Se-
rrano, que é a estrela gastronó-
mica, Xamón Asado, empanada 
de tortilla de xamón e como no-
vidade as Croquetas de xamón. 
Mantemos o prezo de 2023 (7€ a 
ración) con viño Albariño Deno-
minación Rías Baixas. Queremos 
tamén superar o récord do maior 
bocadillo de xamón, teremos unha 
cata de degustación e o habitual 
concurso de cortadores no car-
balleira do Cacharado. Dende o 
Concello queremos reforzar este 
evento porque é algo noso. Serán 
dous días de verbena con orques-
tras, obradoiros, deporte, cultura. 

A hostalería local tamén está im-
plicada porque é unha festa gas-
tronómica. 
Existen perspectivas de ampliar 
a súa proxección a nivel nacio-
nal e incluso internacional? 

De cara ao futuro queremos 
ampliar en tempo o evento na 
carballeira e reforzar o aspecto 
de Feira do Xamón na Cañiza. Es-
tamos na liña por conseguir a 
Identificación Xeográfica Protexida 
(IXP) do Xamón da Cañiza porque 
é a nosa bandeira; tentaremos 
certificar o xamón da Cañiza por-
que por iso somos coñecidos en 
toda Galicia. E para iso debemos 
implicar tanto aos produtores de 
xamón como tamén do viño. 
Zona Franca ven de aprobar os 
orzamentos 2025 contem-
plando ampliar o solo indus-
trial na Cañiza. Cómo van estes 
proxectos? 

Para nós é un eixe central. No 
mandato anterior conseguimos 
un convenio coa Zona Franca por-
que é unha entidade clave en 
materia empresarial, comercial e 
de globalización. Somos un punto 
estratéxico no centro do Sur de 
Galicia, equidistantes con Ourense 
e Portugal, coa que temos moita 
relación xa que estamos impul-
sando a Eurocidade do Miño. Pero 
tamén formamos parte da Área 
Metropolitana de Vigo, a máis 
potente de Galicia. Por iso estamos 
dando pasos para a tramitación 
deste solo industrial, que será fi-
nanciado pola Zona Franca. Tamén 
está o proxecto do Novo Parque 
Empresarial da Cañiza, fundamen-
tal e positivo e que require a im-
plicación das distintas adminis-
tracións, indistintamente da cor 
política. 
Precisamente, vén de consti-
tuírse esta Eurocidade. Cales 
son as expectativas para A Ca-
ñiza? 

Estamos moi implicados neste 
proxecto porque somos limítrofes 
con Portugal. É unha oportunidade 
para a integración no territorio, 
neste caso entre cinco Concellos 
(As Neves, Crecente, Arbo, A Ca-
ñiza e Melgaço) Corresponde por 
tanto a dúas unidades territoriais 
ben definidas, catro Concellos es-
pañois e un portugués que mira-
mos ao Río Miño e temos tamén 
a principal arteria de comunicación 

que é a A-52. Vainos permitir ter 
unha interacción completa, afian-
zando as infraestruturas munici-
pais, servizos ao cidadán, cultura, 
proxección turística e acceso ás 
axudas europeas. 
A Deputación de Pontevedra 
anunciou a promoción da Via 
Mariana no FITUR 2025. Cales 
son as demandas principais por 
parte do Concello da Cañiza 
para a promoción desta ruta? 

Se ben é certo que na Cañiza 
está a sede principal da Vía Ma-
riana, tódolos Concellos polos 
que pasa esta ruta temos con-
ciencia da súa importancia turís-
tica, cultural e relixiosa. Tócanos 
por tanto dotar das infraestruturas 
de comunicación necesarias; temos 
feito sinalización en paneis na 
Franqueira e Parada financiados 
completamente polo Concello da 
Cañiza; e no relativo ás adminis-
tracións públicas axudarnos no 
mantemento e promoción da Vía 
e tamén achegas públicas para a 
dotación de servizos para os pe-
regrinos. Teño información de que 

as Deputacións de Pontevedra e 
da Coruña e as Câmaras portu-
guesas están tamén na liña de 
axudar á promoción desta ruta. 
Acaba de cumprir o primeiro 
ano do seu segundo goberno 
municipal. Pode facer algún ba-
lance? 

Satisfacción. Queda moito por 
facer e estamos adicando moitas 
horas de traballo para afrontar 
todas aquelas oportunidades que 
fun abrindo no mandato anterior. 
A grosso modo falamos de seguir 
avanzando en infraestruturas como 
a reforma no campo de fútbol, os 
nosos pavillóns municipais, po-
tenciar o turismo, os servizos so-
ciais como a Atención Temperá, 
o plan contra a violencia de xé-
nero, a total transformación eléc-
trica do municipio e xerar novo 
solo industrial como o xa men-
cionado Novo Polígono Industrial 
da Zona Franca, o mellor axente 
comercializador que podemos ter. 
Sempre tamén actuando en coor-
dinación coas administracións ve-
ciñas. 

"Queremos reforzar a Festa do 
Xamón da Cañiza porque é  

a nosa bandeira" 

Luís Piña | Alcalde da Cañiza 

En vésperas da celebración da LVIII Festa do Xa-
món da Cañiza este 15 de agosto, o Alcalde Luís 

Piña repasou a actualidade neste o seu segundo 
mandato ao fronte da Corporación Municipal. 




